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Geachte voorzitter,

Vorig jaar in de algemene politieke beschouwingen hebben wij gesproken over het loslaten
van het verleden. Het is niet verstandig om sentimenten mee te nemen naar de toekomst.
En als we naar de raad onderling kijken, zien wij zelfs regelmatig wat humor langskomen.
Dat is een goed teken voor de verhoudingen. En laten we eerlijk zijn, vergaderingen worden
daarmee een stuk leuker.

We hebben gesproken over samenwerken en het respecteren van de tijd die eenieder stopt
in het SAMEN WERKEN in en aan ons Voerendaal! De titel en een groot deel van de inhoud
van deze begroting sluit op ons gevoel aan. Of, zo u wilt, andersom.

Maar voorzitter, vandaag willen wij aandacht vragen voor wat aantrekkelijkheid en
vertrouwen in een relatie met elkaar te maken hebben.
Voorzitter, vandaag vragen wij om wat extra make-up op te doen, wat eigenwijze haren weg
te scheren of eventueel een kleurspoeling aan te brengen. Door goede kleren aan te doen,
toon je respect dat iedere relatie verdient.

Vertrouwen
De VVD heeft vertrouwen in deze begroting en vertrouwen in het college, dat
verantwoordelijk is namens onze raad voor deze begroting. Uiteraard inclusief het ambtelijk
apparaat dat nu ook nog eens moet wennen aan overlegorganen als "agendacommissie",
"seniorenconvent" in een transparante context van de Wet Open Overheid.
Houd dat in een kleine gemeente, waar de wereld niet stilstaat, maar eens bij.

Verleden jaar hebben wij aangegeven dat wij samen, met z'n allen, verantwoordelijk zijn voor
het gemeentelijk apparaat. En daar ligt de crux. Op het moment dat je in jouw relatie geld
hebt uitgegeven aan jouw hobby of je bent wederom verplichtingen in privétijd aangegaan
zonder je partner "voldoende mee te nemen". Nou dan weet je wat je te doen staat.
Je moet tijd, energie en oprechte aandacht in je partner investeren. Open communicatie en
alleen die woorden uitspreken, waar je van weet dat je ze na kunt en zult komen, helpen
enorm.

Voorzitter,
Je vangt meer vliegen met één lepel stroop, dan een vat azijn. Dat is nu nog relatief
gemakkelijk. Deze raadsvergadering gaat immers over het hele komende jaar en niet enkel
over de nieuwe actualiteit. Het hele gemeentelijk apparaat inclusief gemeenteraad bevindt
zich met de crisisnoodopvang, die in januari 2024 start, in een nieuwe politieke situatie.

Onze relatie wordt gekenmerkt door vertrouwen. En dat is best makkelijk, want die is
wettelijk voorgeschreven. Maar het is allereerst een vertrouwen tussen mensen. Zowel van
de raad in het college, als van inwoners in het gehele gemeentelijk apparaat.
Wij hebben als VVD aangegeven dat wij over het proces van de keuze voor een
CrisisNoodOpvang een stevig gesprek met u willen aangaan. Immers, het collegebesluit
voor de CrisisNoodOpvang in Ubachsberg was het tweede collegebesluit ín Ubachsberg
waarin Raad noch inwoners zijn betrokken. En Ubachsberg verdient hiervoor extra aandacht
en zorg.



Een heel klein stukje van het stevig gesprek willen wij u in deze vergadering meegeven. En
uiteraard hebben wij nagedacht over enkele "voorwaarden" voor de relatie:

VRAAG:
Besteed voor de relatie met ons en met onze inwoners om te beginnen net even wat extra
aandacht aan ieder woord dat u uitspreekt, typt of hoe dan ook naar buiten zendt. Geef
duidelijk aan of het in de opvang om maximaal 250 mensen gaat of dat het ook 253 mensen
kunnen zijn? Is het 1,5 jaar of kan daar een week overheen gaan? Etcetera.
We vragen u daarom om kritisch de gehele communicatie tegen het licht te houden zodat u
duidelijkheid kunt verschaffen voordat de communicatie onvoldoende blijkt te zijn.

Extra make-up
Natuurlijk kijken verschillende mensen op verschillende manieren tegen de opvanglocatie
aan. Er worden een containerkamp, hoe mooi verpakt ook, tijdelijk uit de grond gestampt.
Voor onze relatie, dus de relatie tussen raad en college, vragen wij u daarom om even wat te
investeren in de aantrekkelijkheid.

VRAAG:
Om gevoelens van inwoners serieus te nemen, vragen wij u om het esthetisch gehalte van
onze gemeente wat te verhogen. Rijdt er eens regelmatig doorheen. Neem de fysieke
leefomgeving extra onder de loep en zorg dat specifieke stukjes gemeente net wat beter
uitzien. Laat asbest-platen uit het straatbeeld verdwijnen. Zeker in de volkstuintjes, waar
deze langzaam desintegreren en in de ondergrond belanden. Vervang laaggroeiende
struikgewassen door eenvoudig maaibaar grasland. Zet eens wat wipkippen en bankjes
neer. En haal wat brandnetels weg.

Voorzitter, wij willen Voerendaal net dat extra profiel geven. Dus, geef jonge gezinnen groen
& spelen. Blijf het groen in de buurt van scholen ontwikkelen. Hoe zit het bijvoorbeeld met de
toezegging van eetbare natuur (100 eetbare bomen/struiken per jaar) in 2024? Mobieltjes
worden verboden in de klas. Nu is het tijd om groen te stimuleren buiten de klas.

Veiligheid.
VRAAG:
Op het vlak van veiligheid hebben wij u meegegeven in de bespreking van de Kadernota om
onderzoek te doen naar BOA-uitbreiding. Des te actueler is deze vraag nu. Onze vraag is of
u, voorzitter, na deze raadsvergadering bij de fracties kunt informeren naar ieders
standpunten over vergroten van de veiligheid rond crisisnoodopvang zodat we als raad in de
volgende raadsvergadering hier een zienswijze kunnen uitspreken welke u richting
veiligheidsregio of ministerie kunt meenemen voor extra veiligheid.

Aantrekkelijkheid
Al langere tijd is een aandachtspunt in het vergroten van de aantrekkelijkheid het uitbreiden
van de mogelijkheden tot overnachtingen. De opkomst van BNB en AIR-BNB's zijn een
laagdrempelige uitbreiding van overnachtingsmogelijkheden. Ons verzoek aan de
portefeuillehouder of die nog extra kansen ziet om de overnachtingsmogelijkheden verder uit
te breiden? Wij gaan hier graag binnenkort het gesprek met hem over aan en willen wel
graag de toezegging om hier extra naar te gaan kijken.



Wij hebben veel vertrouwen in het nieuwe participatiebeleid en willen graag dat deze aanpak
gemeengoed wordt in onze samenleving, waarin wij inwoners, ondernemers en verenigingen
voorop moeten hebben staan.

Samenwerken aan aantrekkelijkheid: nieuwe relaties aangaan
Om even wat aantrekkelijker te worden, helpt het af en toe om een nieuwe relatie aan te
gaan, voorzitter. Dit is niet noodzakelijkerwijs een oproep of voorstel aan u. Ons advies geldt
eveneens voor de rest van het college. Kijk eens buitenshuis op de menukaart.
In dit kader heeft de VVD buitenshuis gekeken en wel in de gemeente Utrecht waar via een
verjaardagskaart voor inwoners die 18 jaar worden en via een pagina op de website van de
gemeente deze groep jongeren specifiek wijst op de extra verantwoordelijkheden die de
18-jarige krijgt. Vandaar de ingediende motie.

We beseffen verder dat de huidige relatie prima is. Sterker nog, we ervaren veel voordeel
van de Stadsregio Parkstad. En in de naam zit gelijk de volgende vraag verborgen.

VRAAG
Ons verzoek is of mijn collega's van de raad het eens zijn om specifiek voor de uitdagingen
van het Heuvelland samenwerking te willen aangaan met gemeenten in het Heuvelland. En
natuurlijk horen we ook graag de visie van het college op dit verzoek, dat overigens deze
week ook in andere Raden in het Heuvelland voorligt.
Mocht hierover een positieve grondhouding bestaan, dan bereiden wij graag met de griffier
voor de volgende raadsvergadering een motie voor welke we liefst als gehele raad indienen
en omarmen.

Financieel
Voorzitter onze begroting laat in de meerjarenbegroting in 2026 en 2027 een groot
begrotingstekort zien. De reden van deze “Ravijnbegroting” is duidelijk uitgelegd tijdens de
onlangs gehouden begrotingsbijeenkomst. En we begrijpen dat deze gemeentelijke
“Ravijnbegrotingen” gebruikt worden om druk op de landelijke overheid te zetten.
VRAAG
Het verzoek aan het college om ons voortdurend op de hoogte te houden van hun
inspanningen in deze.
En zoals wij als VVD eerder hebben aangegeven, willen wij u graag helpen met deze lobby,
zeker ook binnen onze partij. We gaan ervan uit dat u ons hiervoor weet te vinden.

Afsluitend.

Voorzitter, met wat extra aandacht voor het uiterlijk van Voerendaal en voor de veiligheid van
inwoners en bewoners van de crisisnoodopvang wordt de relatie bestendigd tussen u, raad
en inwoners. Het gaat er niet om hoe wie dan ook waarover denkt. Het gaat erom om weer
zoveel mogelijk samen te doen.
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